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Milé sestry a bratia v Kristovi

Kto v živote zakúsil rozlúčku s milovaným človekom, ktorého mal rád, vie aké to je. Či už to bola

rozlúčka na čas, alebo navždy, pamätáme si pocit, že z tej chvíle, z rozlúčky sme si chceli aspoň niečo

odniesť – či už to bol posledné slová, zamávanie, alebo posledný pohľad. Vo chvíli rozlúčky, straty

blízkeho nás aj to vie potešiť. Aj keď vieme, že to nemusí byť to najdôležitejšie, čo nám odchádzajúci

chceli znechať. Vieme preto pochopiť apoštolov z dnešného evanjelia, ktorí sa snažili čo najdlhšie

predĺžiť si pohľad na odchádzajúceho Ježiša.

A predsa – aj úryvok zo Skutkov apoštolov naznačil odkaz na dvoch tajomných mužov, ktorí

apoštolom povedali, aby sa prestali pozerať do neba a vrátili sa do svojho života. Veď Ježiš s nimi

bude aj naďalej, on sám im prisľúbil, že sa vráti. (My kresťania hovoríme tiež o druhom príchode

Ježiša, napriek tomu, že tento príchod je pre nás obostretý rúškom tajomstva. Ježišov druhý príchod

má byť iný, ako bol ten prvý, preto je možné, že mnohí ho ani nespoznajú.) Je potrebné aj pre nás

viac myslieť na to, aby sme zachovali všetko, čo nám prikázal. Máme krstiť – teda privádzať ľudí ku

Kristovi, tak aby sme sa všetci stali druhým Kristom, aby sme aj my prinášali tomuto svetu dar spásy.

Aby sme sa stali nositeľmi daru, ktorý ochráni život v tomto svete a privedie ho k plnosti.

Evanjelium, Ježišova zvesť výzva k životu v plnosti je potrebná aj dnes - v dobe, v ktorej sme zahltení

informáciami. Mnohí ľudia dnes nevedia žiť bez neustáleho prísunu informácií, správ, kontaktu so

svetom. Informovanosť sa stala akýmsi novodobým fetišom, uctievaným objektom. Moderný človek

má pocit, že keď všetko preskúma do najmenšieho detailu, bude môcť život lepšie posúdiť, bude

môcť stáť na správnej strane. Pritom neustály prísun informácií spôsobuje určitý odstup od

skutočného života, skutočný život, na ktorom môžeme mať účasť skutkami, ktorý deje cez nás, naše

snaženia, ide mimo nás. Chýba nám to, čo by nás vyzvalo premieňať život na skutky.

Kristus a jeho evanjelium sú takým podnetom. Ony strhávajú z nášho života všetky domnelé masky

a volajú nás k naplneniu, volajú nás k obnove nášho života. Sviatok, ktorý dnes slávime, Ježišovo

nanebovstúpenie preto nie je ukončením, vyvrcholením tejto výzvy. Nie je rozlúčkou, jeho podstata

nie je, že Ježiš sa vzdialil v priestore a v čase. Nanebovstúpenie Pána je skôr zavŕšením

a vyvrcholením Ježišovej výzvy. V rámci obraznej symboliky nám tento sviatok hovorí, že Ježiš a jeho

výzva boli povýšené tým najvyšším možným spôsobom – boli povýšené k Bohu Otcovi.

A chce tam k sebe pritiahnuť aj nás. Ale nie nejako prvoplánovo – aby sme prestali vnímať svet

a skutočnosti v ňom, ale naopak, aby sme aj my svojim životom posväcovali tento svet. Aby sme ho aj

my priťahovali viac smerom k Bohu, k božím hodnotám. A tak dnešný sviatok aj nás vyzýva, aby sme

nezostali len stáť a dívať sa do neba za odídeným Ježišom, ale posiela nás naspäť do života, aby sme

sa my stávali druhým Kristom. Poďakujme sa preto za povzbudenie, ktorého sa nám dostalo cez

Veľkú noc a snažme sa na túto výzvu odpovedať svojim životom.
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